
عبورازخطقرمزبااستعفافراموشنميشود
در چند روز اخير شاهد بوديم که برخي ها از 
خط قرمزهاي نظام جمهوري اسلامي ايران 
عبور کرده اند. آنها حرکاتي از خود نشان دادند 
که واقعاً قابل بخشش نيست. البته زماني که 
يک فرد به اصطلاح روشنفکر حاضر نيست 
پاي خود را روي پرچم رژيم اشغالگر قدس 
بگذارد و از روي پرچم رژيم جعلي مي پرد و 
ديگران براي او جيغ و دست و هورا مي کشند، 
ديگر چه انتظاري مي توانيم از ديگران داشته 
باشيم. متأسفانه هيچ دستگاه نظارتي هم جوابگوي حرکت اين فرد روشنفکر 
نيست. اين رژيم جعلي را هيچ وقت به رسميت نخواهيم شناخت و اين رژيم 
غاصب خط قرمز نظام جمهوري اسلامي ايران است. ما به هيچ عنوان حق 
مسابقه دادن و ايستادن روي س��کو کنار نمايندگان رژيم اشغالگر قدس و 
احترام گذاشتن به نواخته شدن سرود جعلي  آنها نخواهيم داشت. گرفتن 
عکس يادگاري با نمايندگان اين رژيم جعلي، يعني عبور از خط قرمز نظام 
اين مسئله را نمي توان با يک عذرخواهي و استعفا جمع و جور کرد. کساني که 
مجوز شوراي برون مرزي را صادر مي کنند، بايد جوابگوي اين موضوع باشند. 
چرا سجادي، معاون وزارت ورزش و جوانان در مورد اين موضوع سکوت کرده 
است؟ آيا حوزه استحفاظي او فدراسيون هاي ورزشي نيست؟! آيا سکوت او 
شائبه هاي زيادي را به وجود نمي آورد؟! متأسفانه اين روزها شاهد هستيم 
اسنادي در رسانه ها منتشر شده که برخي ها که اتفاقاً مورد اعتماد آقايان نيز 
بوده و هستند با پول بيت المال کرسي هاي بين المللي نيز کسب کرده اند، 
اسنادي از آنها منتشر شده که در مجامع مختلف کنار نمايندگان رژيم اشغالگر 
قدس در جلسات مختلف حضور دارند. آيا اين افراد در مجامع بين المللي 
حافظ منافع شخصي هستند يا حافظ منافع نظام جمهوري اسلامي ايران؟! 
افرادي که نمايندگان کشورمان در آن سوي مرزها هستند ملزم به حفظ منافع 
کشورمان هستند. اگر چنين خطاهايي از آنها سر بزند قابل بخشش نيست، 
چراکه اين رژيم جعلي و همدستانشان از هيچ گونه حرکتي برعليه نظام ما 
امتناع نمي کنند و هميشه در صدد ضربه زدن به جمهوري اسلامي ايران 
هستند. از مسئولان بالاتر و از جمله حسن روحاني رئيس جمهور کشورمان 
انتظار داريم در چنين پست هاي مهمي که با مجامع بين المللي سر و کار دارند 
از افرادي استفاده کنند که دنبال حفظ منافع نظام باشند، نه منافع شخصي و 
نه افرادي که مورد اعتماد برخي از آقايان در وزارت ورزش هستند. اين اتفاقات 

به ارزش ها و آرمان هاي کشورمان خدشه وارد مي کند.

AFCتحتتأثيرسياسيكاريعربستان
حدود دو ماه ديگر دور جديد ليگ قهرمانان 
آسيا آغاز مي شود و اين در حالي است که 
عربس��تاني ها، از الان مي خواهند بواسطه 
روابطي خوب��ي ک��ه در AFC دارند فضا 
فوتبالي را سياسي و به سود خود تمام کنند. 
سعيد آذري، مديرعامل ذوب آهن درباره 
قرعه کشي ليگ قهرمانان آسيا و شيطنت احتمالي عربستاني ها براي 
نيامدن به ايران مي گويد: »ما سازمان ليگ و فدراسيون فوتبال را داريم 
که تصميم گيري در اين سطح برعهده آنهاست. اکنون فوتبال آسيا 
تحت تأثير فضاي سياسي موجود در خاورميانه قرار گرفته و سياست 
حاکم بر AFC هم کاملاً تحت تأثير اين مسئله است. تصميم هايي که 
در اين سطح گرفته مي شود فرافوتبالي است و از سياست هاي منطقه 

خاورميانه تأثير مي گيرد که در AFC هم نفوذ زيادي دارد.«

فوتبالايرانومديرانيكهاعتقادي
بهاقتصادمقاومتيندارند

علي اکبر طاهري، سرپرست باشگاه پرسپوليس در توجيه برگزاري اردوي 
خارجي در جريان تعطيلات يک ماه ليگ در آبان ماه در کش��ور امارات، 
صحبت هايي به زبان آورده است که بار ديگر نشان از عدم اعتماد و تکيه 
مديران فوتبال کشور به امکانات و پتانس��يل داخلي کشورمان است. او 
گفته: »دليل مان اين بود که در داخل کشور محدوديت هايي داريم و محل 
مناسبي براي اردو در آن مقطع وجود نداشت.« طاهري با اين توجيهات، 
مجوز اردوي پرسپوليس در دبي را صادر کرده تا اين تيم در اين کشور يک 
اردوي 16 روزه برگزار کند. البته پرسپوليس اولين تيم ايراني نيست که 
با توجيهات مديرانش مبني بر اينکه »کشور امکانات ندارد« براي برپايي 
اردوها راهي کشورهاي خارجي مانند امارات، ترکيه و ارمنستان مي شوند. 
در دو دهه گذشته اکثر تيم هاي فوتبال که از نظر مالي بنيه خوبي دارند، 
اردوهاي مهم و پيش از شروع فصل شان را در خارج از کشور برگزار مي کنند 
و تنها در سال هاي اخير به خاطر مشکلات مالي که گريبانگير باشگاه ها شد، 
از اردوهاي خارجي تيم ها کاسته شد، با وجود اين به نظر مي رسد همچنان 
اولين اولويت فوتبالي ها در صورتي که مشکل مالي نداشته باشند، راهي 
کشورهاي اطراف مي شوند. البته توجيه اکثر مديران هم درباره رفتن به 
اردوهاي خارجي و خارج کردن ارز از کشورمان يکي است و آنها کمبود 
امکانات را پيش مي کش��ند و در تازه ترين توجيه هم سرپرست باشگاه 
پرسپوليس از »محدوديت هايي« صحبت به ميان آورده است که دست و 

پاي مسئولان اين تيم را براي برگزاري اردو در داخل کشور بسته است! 
با اين حال برپايي اردوهاي خارجي نقطه مقابل مطالبه مقام معظم رهبري 
در سال 95 است، ايشان ابتداي امسال، شعار سال 95 را »اقتصاد مقاومتي؛ 
اقدام و عمل« تعيين کردند و از مس��ئولان و تصميم گيرندگان کش��ور 
خواستند به پتانسيل و تواني که در داخل کشور وجود دارد، تکيه کنند. با 
وجود تأکيدات مکرر مقام رهبري در سال اخير درباره عملي شدن اقتصاد 
مقاومتي در سطوح مختلف کشور به نظر مي رسد که اين مطالبه از سوي 
مسئولان مورد توجه قرار نگرفته و در فوتبال کشور هم مانند ساير حوزه ها، 
خبري از تحقق اقتصاد مقاومتي و پتانسيل داخلي نيست. نمونه بارز آن هم 
برپايي اردوي خارجي باشگاه هاي ليگ برتري است که در آخرين نمونه 
آن، باشگاه پرسپوليس ماه گذشته از تعطيلي يک ماه ليگ استفاده کرد و 
يک اردوي 16 روزه در دبي برپا کرد، اردويي که حاشيه هايي زيادي را به 
همراه داشت و منتقدان عنوان کردند که برگزاري اردوي خارجي آن هم 
در حالي که هفت بازيکن اصلي اين تيم غايب بودند، توجيه فني و اقتصادي 
ندارد. هرچند مديران پرسپوليس مدعي هستند که اردوي 16 روزه شان 
در امارات رايگان برايشان تمام شده اس��ت! با اين حال مسئله اي که در 
سيستم مديريتي فوتبال کشور مانند بخش هاي ديگر، نگران کننده است، 
عدم اعتقاد مديران به امکاناتي اس��ت که در داخل کشور وجود دارد، اما 
تصميم گيرندگان باشگاه ها به آن توجهي ندارند و همواره به هر بهانه اي در 
تعطيلي هاي ليگ به دنبال رفتن به کشورهاي خارجي و برپايي اردوهايي 
هس��تند که علاوه بر ضررهايي که با توجه به خروج ارز از کشور، متوجه 
اقتصاد ايران مي کند، آسيب هاي اخلاقي و فرهنگي زيادي هم با توجه به 

عدم نظارت اخلاقي باشگاه ها روي بازيکنان به همراه دارد. 
اصرار مديران فوتبال بر رفتن به اردوهاي خارجي در شرايطي است که برخلاف 
توجيهات آنها درباره اينکه کشورمان امکانات مناسبي براي اردوي تيم هاي 
فوتبال ندارد، ايران با توجه به چهار فصل بودن، مناطق زيادي در ايران وجود 
دارند که مي توانند در هر فصل از سال، ميزبان تيم هاي فوتبال باشند. البته شايد 
امکانات اردويي در برخي نقاط کشور مانند کمپ هاي تمريني دبي يا ترکيه 
نباشد، اما امکاناتي که وجود دارد، نيز مي تواند پاسخگوي برپايي يک اردوي 
مناسب براي باشگاه ها باشد. هرچند برخي نقاط کشورمان مانند کيش و تهران 
هم از کمپ هاي مجهزي برخوردارند که براي برگزاري اردو کمبودي ندارد 
و استفاده باشگاه ها از اين کمپ ها براي اردو، علاوه بر اينکه کمک به اقتصاد 
داخلي و در راستاي اقتصاد مقاومتي است، از خارج شدن ارز آن هم در روزهايي 

که کشور درگير مشکلات اقتصادي است، جلوگيري مي کند. 
به همين خاطر به نظر مي رسد مشکل اصلي همان طور که اشاره شد در نگاه 
مديران فوتبال به توان داخلي است، مديراني که اعتقادي به پتانسيل هاي 
موجود در کشورمان ندارند و تلاشي براي جامعه عمل پوشاندن به مطالبه 
مقام معظم رهبري يعن��ي اقتصاد مقاومتي انج��ام نمي دهند، هرچند 
مصاحبه ها و کنفرانس ها از اهميت مطالبه رهبري صحبت مي کنند، اما 
خروجي تصميم هايشان نقطه مقابل اقتصاد مقاومتي است. در همين راستا 
بديهي است براي عينيت بخشيدن به تحقق اقتصاد مقاومتي در فوتبال، 
بايد مديراني معتقد به پتانسيل و ظرفيت هاي کشور را در مناصب مديريتي 
باشگاه ها به کار گرفت تا مانند امروز مديران فوتبالي بودجه بيت المال را با 

برگزاري اردوهاي خارجي حيف و ميل نکنند. 

ال کلاسيکو به کام رئال مادريد 

زيدان:باقلبمانبازيكرديم
تساوي در ال کلاسيکو مادريدي ها را به کس�ب عنوان قهرماني در 
اين فصل اميدوار کرده است. گلزني دقيقه 90 راموس ديدار حساس 
بارسلونا و رئال را به تساوي يک – يک کشاند تا هواداران آبي و اناري ها 
در نيوکمپ نااميدتر از هميش�ه نتايج تيم محبوب خود را پيگيري 
کنند. ناکامي ليونل مسي در باز کردن دروازه کهکشاني ها تداوم يافت 
و اختلاف شش امتيازي بارسا با رئال حفظ شد. شعارها و پلاکاردهاي 
جدايي طلبانه هواداران بارسا در اين ديدار از جمله حواشي مهم بازي بود. 

  ناجي رئال شکست ناپذير
33 بازي بدون شکست آمار فوق العاده اي است که تيم زين الدين زيدان از خود 
به جا گذاشته و در صورت تداوم اين شکست ناپذيري امکان شکستن رکورد 
کارلو آنچلوتي نيز وجود دارد. سرخيو راموس، همان بازيکن فرصت طلبي 
است که شنبه شب ناجي قوهاي سفيد شد و از عملکرد هم تيمي هايش 
نيز تمجيد کرد: »براي صدرنشين ماندن به جمع آوري امتيازها نياز داريم. 
عملکرد تيم خيلي خوب بود. پيروزي بارسلونا نتيجه عادلانه اي نبود. تا پايان 
تلاش کرديم و به گل رسيديم. اختلاف شش امتيازي با بارسلونا نشان از 
عملکرد خوبمان تا اين جاي فصل بوده است. نبايد فکر کنيم همه چيز تمام 
شده است چون تا پايان لاليگا بازي هاي زيادي باقي مانده است. با اين حال با 

توجه به اختلاف موجود همه چيز به ما بستگي دارد.«
  خوشحال از تساوي

گرفتن يک امتياز از جهنمي که کاتالان ها براي مادريدي ها در نيوکمپ درست 
کرده بودند موفقيتي بزرگ براي سرمربي رئال محسوب مي شود. زين الدين 
زيدان که تيمش را در صدر جدول و با فاصله اي شش امتيازي از بارسا حفظ 
کرده پس از فرار رئال از شکست در ال کلاسيکو اظهار داشت: »از امتياز کسب 
شده و بازي که به نمايش گذاشتيم خوشحالم. با قلبمان بازي کرديم و تمام 
تلاش خود را به کار برديم. برابر تيم خيلي خوبي بازي کرديم و توانستيم يک 
امتياز کسب کنيم. از همه مهم تر کار گروهي تيم و باورشان تا پايان بازي بود. 
تساوي ارزش��مندي بود. زماني که با قلب تان بازي کنيد و باور داشته باشيد 
مي توانيد چيزي را که مي خواهيد به دست آوريد. در نيمه نخست موقعيت هايي 
داشتيم، اما بدشانس بوديم. تيم برتر بوديم اما در نيمه دوم عقب نشيني کرديم. 
در مجموع بازي سختي بود و چنين نمايش��ي برابر تيم بارسلونا آسان نبود. 
راموس مرا ش��گفت زده نکرد. اين از ويژگي هاي س��رخيو است. هميشه در 
بازي هاي مهم خود را نشان مي دهد. هيچ گاه نااميد نمي شود و در نهايت به 
چيزي که مي خواهد مي رسد. فاصله شش امتيازي با بارسا چيزي را عوض 
نمي کند. بايد به تلاش مان ادامه دهيم چون تا پايان لاليگا بازي هاي زيادي باقي 

مانده است. اگر شکست مي خورديم شرايط کمي پيچيده مي شد.«
  پيروزي در دستمان بود

لوئيز انريکه برخلاف زيدان از دست دادن پيروزي را نتيجه اي بد براي بارسا 
توصيف کرد. س��رمربي آبي و اناري ها معتقد است عملکرد شاگردانش به 
مراتب بهتر از رئالي ها بوده است: »اين بهترين نتيجه براي ما نبود. هر دو 
تيم موقعيت هاي خوبي داشتند. در نيمه دوم کمي تهاجمي تر بازي کرديم 
تا نتيجه دلخواهمان را کسب کنيم. در بازي هاي سخت اين چنيني کنترل 
بازي در همه دقايق امکانپذير نيست و مادريد توانست با توجه به بازيکناني 
که در اختيار دارد در دقيقه آخر بازي گل تساوي را به ثمر برساند. بايد به 
تلاش مان ادامه دهيم. فوتبال اين چنين اس��ت. توانستيم بازي را کنترل 
کنيم، اما در آخرين دقيقه گل خورديم. به خوب��ي دفاع کرديم. پس از به 
ثمر رساندن گل نخست بازي، توپ را در اختيار داشتيم، اما بازهم حريف 
کمي آزارمان مي داد. نيمار و ليونل مسي مي توانستند اختلاف را به چند 
گل برسانند، اما اين اتفاق نيفتاد. سپس دفاع کردن برايمان سخت شد. بايد 
در بازي هاي خانگي امتيازات بيشتري کسب کنيم تا بتوانيم روند صعودي 
داشته باشيم. شايسته پيروزي بوديم. پيروزي در دستانمان بود، اما نتوانستيم 
آن را حفظ کنيم. در جدول پشت سر مادريد قرار داريم و بايد در بازي هاي 
خانگي بهتر ظاهر شويم. تاکنون 9 امتياز در خانه از دست داده ايم که اين 
اصلًا خوب نيست.« تيم انريکه در اين فصل فقط سه بازي خانگي اش را با 
پيروزي پشت سر گذاشته است. لوئيز سوارز زننده تک گل بارسلونا هم مثل 
سرمربي تيم بارسلونا را تيم برتر ميدان خواند: »تصور مي کنم بهتر از حريف 
بوديم و تيم برتر ميدان نام داشتيم، اما گل ديرهنگام حريف کار ما را خراب 
کرد. حالا بايد با قدرت ادامه دهيم و منتظر لغزش رئال بمانيم. به هر حال در 

فوتبال اتفاقات تلخ زيادي رخ مي دهد، اما نااميد نمي شويم.«

آيين تجليل از منش هاي اخلاق�ي مرحوم پرويز 
دهداري،  معلم اخلاقي فوتبال کشورمان در حالي 
ديروز در تهران برگزار شد که صحبت هاي جعفر 
کاشاني، عضو هيئت مديره پرسپوليس به خوبي جاي 
خالي معلمان اخلاق در فوتبال ايران را آشکار کرد. 
»اخلاق، درس،  ورزش« اين مهم ترين درسي بود 
که سال ها قبل، هر ورزش��کاري که قدم به دنياي 
فوتبال مي گذاش��ت با آن آش��نا مي ش��د. درسي 
مهم که مربيان و بالا دس��تي هاي او به آن تأکيد و 
اشاره اي جدي داشتند. ش��ايد هم به همين دليل 
بود که بيرون و درون مس��تطيل سبز شاهد رشد 
و ش��کوفايي بازيکناني بوديم که نه فقط از لحاظ 
فني و فوتبالي که به لح��اظ اخلاقي هم نمره قابل 
قبولي مي گرفتند. درسي که البته سال هاي سال 
است فوتباليست هاي ايران واحدهاي آن را حذف 
کرده اند. بي آنکه بابت حذف اين درس مهم که جزو 
اولويت هاي اصلي ورزش است، مردود يا توبيخ شوند. 
مس��ئله اي که بي اهميتي به آن اين روزها نه فقط 

بيرون از مستطيل سبز که درون آن نيز خودنمايي 
مي کند و به شدت کارآيي بازيکنان را پايين آورده 
است. مسئله اي که خداداد عزيزي از آن تحت عنوان 
پايين آمدن  آي کيوي بازيکنان نام مي برد و جعفر 
کاش��اني آن را نتيجه بي خوابي هاي آنان مي داند. 
بي توجهي به مسائل اخلاقي و بروز رفتارهايي که 
در ش��أن فوتبال و بازيکنان آن نيس��ت، البته اين 
روزها صداي خيلي ها را درآورده اس��ت. بازيکنان 
سابق فوتبال از جمله جعفر کاشاني، رئيس هيئت 
مديره پرسپوليس که زير نظر استادان اخلاق رشد 
کرده اند، نمي توانند با اين ش��رايط کنار بيايند و به 
شدت عليه آن موضع گيري مي کنند، چراکه تحمل 
جوي اينچنين براي آنها قابل تحمل نيست. جوي 
توأم با ناهنجاري هايي که هم مسائل اخلاقي را زير 
س��ؤال مي برد و هم در زمينه هاي فني کمر تيم ها 
را شکس��ته اس��ت و صداي همه را در آورده است: 
»برخي بازيکنان هنوز درک نکرده اند پيراهن چه 
تيمي را بر تن دارند. متأسفانه يک سري از بازيکنان 

از جايگاه خود در ترکيب اصلي مطمئن هس��تند. 
مردم از بازيکنان تيم محبوب خود توقع دارند. بايد با 
بازيکنان کار فرهنگي صورت بگيرد، اما بدبختي اين 
است که اين مهم انجام نمي شود. وظيفه کادر فني 
و باشگاه اين است که چنين اقداماتي را انجام دهد. 
بايد بررسي کرد چرا مغز بازيکن يک دفعه مي خوابد؟ 
مشخص است که بازيکن بي خوابي کشيده و بدنش 
خسته است. نمي شود همه مسائل را باز کرد و تنها 
مي توان گفت که بايد با بازيکنان کار فرهنگي انجام 
داد. بازيکنان بايد بدانند که موظف به رعايت شئونات 
هستند. بازيکن بلند شده تا ضربه سر بزند، اما دروازه 
را نمي بيند چون مغزش خسته است. بازيکن بايد 
بداند نبايد شب دير بخوابد، بايد غذاي سالم بخورد 
و با هر کسي معاشرت نکند. درگذشته با يک هزارم 
امکانات بازيکنان فعلي، افتخارات زيادي کس��ب 

مي کردند، اما امروز...«
کاشاني هم مثل بسياري از پيشکسوتان فوتبال و 
منتقدان معتقد است که با کمرنگ شدن ارزش ها 

و توجه به ظواهر و مسائل مالي تأثير زيادي در رشد 
بي اخلاقي ها در فوتبال شده است: »ضعيف شدن 
معنويات و گرايش به سوي ماديات همچنين هجوم 
فرهنگ هاي بيگانه از جمله علت هاي بروز چنين 
رفتارهايي است. بايد براي بررسي مقطعي چنين 
موضوعاتي از کارشناسان نه تنها در ورزش بلکه در 
تمام سطوح استفاده ش��ود. ورزش وسيله اي است 
براي تهذيب اخلاق و اخلاق مداري ورزش��کاران به 
محيطي که در آن قرار دارند. تذهيب اخلاق را بايد 
از نوجواني مدنظر قرار داد و تحت نظر مربيان به اين 
هدف رسيد و رعايت اصول اخلاقي بايد در باشگاه ها 
هدف اصلي باشد، اما متأسفانه اين رنگ و لعاب هاي 
اخلاقي کمرنگ شده است. محيط ورزشي جايگاهي 
است براي پويايي و تبلور اخلاقيات در جامعه، اما چون 
ما باشگاهي نداريم اهداف در ورزش گم شده است و 
ما کمتر ش��اهد چنين موضوعي نه تنها در ورزش، 
بلکه در تمام حوزه ها هستيم، به طوري که فرهنگ 
نظام اجتماعي ما به هم خورده است. سال هاي سال 
است که گفته مي شود رشد مسائل اخلاقي بايد از 
خانواده ها، آموزش و پ��رورش، مهدکودک ها آغاز 
شود، بايد با به کارگيري نخبگان و کساني که مروج 
رفتار هستند، برنامه ريزي دراز مدتي براي تهذيب 
اخلاق صورت گيرد و بررسي شود که چه مشکلاتي 
وجود دارد که به ابراز گفتارهاي زشت و رفتارهاي 
غيراخلاقي منجر مي شود؟ باشگاه يک کانون مقدس 
است و بسياري از مشکلاتي که حتي در بستر خانواده  
وج��ود دارد را مي تواند برطرف کند، اما متأس��فانه 
باشگاهي نداريم و اين تيم ها هستند که در ورزش 
حضور دارند. در تمام دنيا باشگاه ها با اهداف از پيش 
تعيين شده اي راه اندازي مي شوند که مهم ترين هدف 
آنها هم مباحث اخلاقي است و تمام مربيان و بازيکنان 

در راستاي اهداف باشگاه قدم برمي دارند.«
اگرچه در زمينه بي اخلاقي ها و ناهنجاري هايي که اين 
روزها تأثير مخرب آن حتي در مسائل فني و نتيجه 
بازي ها نيز به وضوح به چشم مي آيد بازيکنان متهمان 
رديف اول هستند، اما برخي نيز چون حسين کلاني، 
پيشکسوت فوتبال که خود از نامي هاي اخلاق در اين 
رشته به حساب مي آيد، معتقد است که اين بازيکنان 
معلمان خوبي نداشته اند که به بيراهه رفته اند و قبل 
از هر چيزي بايد در اين زمينه کاري کرد: »زمان ما، 
مربيان اول درس ياد مي دادند. درس اخلاق، ما بايد 
جواب پس مي داديم، اما امروز امثال من چه به اين 
بچه ها ياد داده ايم که از آنها انتظار داريم؟ نمي خواهيم 
از بي اخلاقي ه��ا دفاع کنيم، اما مقصر نش��ان دادن 
ديگران کار راحتي است. اما بايد مسئله را ريشه يابي 
کرد و در راستاي حل و فصل آن گام برداشت. بازيکنان 
بايد معلماني داشته باشند که به آنها اخلاق مداري ياد 
دهد. همان طور که به ما ياد دادند. آن وقت اگر کسي 

گامي به اشتباه برداشت گوش او را بکشند.« 
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

ميخواستمتوپبازيرابردارم
تي��م هيرنفين ک��ه قوچان ن��ژاد مهاجم 
ملي پوش کش��ورمان را در اختي��ار دارد 
در بازي با تيم انتهاي جدول��ي ايگلز و با 
درخشش گلزن ايراني موفق شد اين تيم 
را با نتيجه سه بر يک شکست دهد. رضا 
قوچان نژاد با به ثمر رساندن دو گل بهترين 
بازيکن ميدان بود و حالا ارزشمندترين مهاجم هيرنفين در 15 هفته 
اخير اردويژه هلند محسوب مي شود. قوچان نژاد در مصاحبه با سايت 
نيس هلند پس از پيروزي برابر ايگلز گفت: »در بين دو نيمه به داور 
گفتم اگر گل سوم را هم بزنم خودتان مي دانيد چه اتفاقي مي افتد. 
توپ بازي براي من خواهد بود. داور هم که مي دانست چه مي گويم 
به من گفت: باشد، عالي اس��ت.« هيرنفين با 26 امتياز در جايگاه 

چهارم جدول رده بندي اردويژه هلند قرار گرفت. 

سعيد احمديان

سطحگيراييبازيکنانپايينآمدهاست
مهاجم سابق تيم ملي کشورمان و حماسه ساز 
ملبورن پس از مدت ها دوباره به مستطيل 
س��بز بازگش��ته و با عنوان مدير فني روي 
نيمکت تيم فوتبال سياه جامگان مي نشيند. 
خداداد عزيزي در خصوص اينکه آيا سطح 
ليگ نسبت به گذشته بهتر شده، مي گويد: 
»در اين چند وقت چيزي غير از جنگ و دعوا نديده ايم و فوتبال ما فرقي 
نکرده است. به نظرم سطح آي کيو بازيکنان هم پايين آمده است. ما هم 
در آناليز نفت به بازيکنان گفته بوديم که حريف از لب خط و کناره ها 
خوب جلو مي آيد، اما دقيقاً از همان نقطه گل خورديم. اعتقاد من اين 
است که سطح گيرايي بازيکنان پايين آمده که ممکن است دلايل زيادي 
داشته باشد. نمي دانم چرا اوضاع فوتباليست ها اين طوري شده، اما قطعاً 

اين موضوع تأثير زيادي در فوتبال بازيکنان مي گذارد.«

مسي-رونالدو،نمايشدوستيواحترام
عکس هاي آخرين ال کلاسيکو نشان مي دهد مسي و رونالدو، دو بازيکني که بر 
سرشان در شبکه هاي اجتماعي دعواست، صميميت و احترامي باور نکردني در 
زمين براي يکديگر قائل هستند. پيش از بازي، رونالدو و مسي در تونل نيوکمپ 
به گرمي با يکديگر دست داده و نشان دادند که رقابت ورزشي تأثيري در دوستي 
بين شان ندارد. هر دو البته بارها در مصاحبه هاي خود با احترام از يکديگر ياد 
کرده بودند. آنها قبل و در جريان بازي، نمايشي از صميميت، انسانيت و احترام 
را ارائه دادند. رفتار و رابطه صميمانه دو ستاره بزرگ فوتبال دنيا مي تواند درسي 
براي فوتباليست هاي داخلي کشورمان باشد که در عين رقابت براي بهترين 

شدن در ميدان مسابقه، در خارج از زمين رابطه دوستانه اي با هم دارند. 

آرشميراسماعيلي

کارشناس جودو

شيوا نوروزي

زنگ خطر در مستطيل سبز

جايخالي»معلماخلاق«درفوتبال

در حالي که شنيده ها حاکي از آن است که آندره آناستازي ايتاليايي 
اصلي ترين گزينه نشستن روي نيمکت تيم ملي واليبال است و تقريباً 
عقد قرارداد با او به پايان رسيده،  اما بحث مبلغ بالاي قرارداد اين مربي 
باز هم همه چيز را در پرده اي از ابهام قرار داد. شنيده مي شود آناستازي 
براي هدايت تيم ملي ايران درخواست دريافت ماهانه مبلغ 20 هزار 
يورو يعني 80 ميليون تومان را دارد. امير خوش خبر، سرپرست تيم 

ملي مي گويد: »مربياني مانند آناس��تازي در حال حاضر بين 15 تا 
20 هزار يورو حقوق مي گيرند، در صورت بس��تن قرارداد با او بايد 
چانه زني هايي صورت بگيرد تا فدراسيون بتواند تخفيف مورد نظر 
خودش را در قرارداد لحاظ کند.  البته به جز آناستازي، استويچف هم 
هست که طي 10 روز آينده نظر نهايي خود را اعلام مي کند. همچنين 

بروتوي ايتاليايي هم براي همکاري اعلام آمادگي کرده است.«

هفتهششمليگبرتربسکتبال
هفته ششم رقابت هاي ليگ برتر بسکتبال با برگزاري ديدار حساس 
پتروشيمي و نفت آبادان آغاز مي شود. در ساير ديدارهاي اين هفته 
شيميدر و نيروي زميني به مصاف هم مي روند، شهرداري کاشان 
ميزبان هم نام اراکي خود اس��ت، لوله آ.اس ش��يراز در اين شهر از 
شهرداري گرگان پذيرايي مي کند و در آخرين ديدار اين هفته نيز 

دانشگاه آزاد ميزبان شهرداري تبريز هستند.

طلاييزدانيبهآستانقدساهداميشود
حسن يزداني، کشتي گير طلايي ايران در المپيک ريو قصد دارد مدال 
طلاي خود در اين مسابقات را در مراسمي ويژه به آستان قدس رضوي 
اهدا کند. در قسمتي از نامه فدراسيون کشتي به حجت الاسلام رئيسي، 
توليت آن آستان آمده است: »در نظر داريم در جريان رقابت هاي کشتي 
پهلواني کشور در مشهد طي مراسمي ويژه اي اين اقدام انجام و حسن 

يزداني مدال طلاي خود را به بارگاه امام هشتم تقديم کند.«

بايدازآناستازيتخفيفبگيريم

باكوچكترينغفلتمدالازدستميرود
س��رمربي تيم ملي تکواندو مي گويد المپي��ک درس بزرگي براي 
تکواندوي ايران بوده است. بيژن مقانلو که بعد از کسب نتايج ضعيف 
در ريو 2016 به شدت مورد انتقاد قرار گرفت، گفت: »در المپيک همه 
ديدند که با کوچک ترين غفلت مدال از دست مي رود، حالا ما مسابقات 
جهاني را پيش رو داريم، همه تيم ها خوب هستند، متأسفانه اين نگاه 

وجود دارد که فکر مي کنند مدال ها را براي ايران کنار گذاشته اند.«

جامتختيازمعتبرترينمسابقاتكشتيدنيااست
رسول خادم، رئيس فدراسيون کشتي گفت: »جام تختي امسال در سه 
رشته آزاد، فرنگي و پهلواني در مشهد برگزار مي شود. جام تختي يکي از 
معتبرترين مسابقات بين المللي کشتي دنياست که برگزاري اين مسابقات 
با حضور بيش از 40 تيم واقعاً کار سخت و سنگيني است. اين مسابقات با 
توجه به اين که قرار است در جوار حرم مطهر امام رضا)ع( برگزار شود، بايد 

با کيفيت و در شأن پايتخت فرهنگي جهان اسلام باشد.«
------------------------------------------------------------

درورزشگاهكشتهميداديم،كسيپاسخميداد؟
رئيس کميته مسابقات سازمان ليگ فوتبال اعلام کرد مسئولان امنيتي 
شهرها و استان ها بايد مسئله امنيت برگزاري مسابقات را جدي بگيرند. 
غلامرضا بهروان در گفت وگو با س��ايت س��ازمان ليگ درباره درگيري 
تماش��اگران ميزبان با مربي و بازيکنان حريف در ليگ دسته سوم اظهار 
کرد: »متأسفانه شاهد کتک خوردن داوران، مربيان در فوتبال هستيم. اگر 
در جريان همين بازي در ليگ دسته سوم فردي کشته مي شد، چه کسي 
پاسخگو بود؟ وقتي در ليگ برتر دو مربي که بايد نقش معلم و استاد را داشته 

باشند با يکديگر کتک کاري مي کنند، چه انتظاري داريم.«

فريدونحسن
منهايفوتبال

دنياحيدري
گزارش

تيراندازينگاهويژهمسئولانراميخواهد
خبر انصراف الهه احمدي، بانوي اول تيراندازي ايران از شرکت در مسابقات قهرماني 

آسياي تهران همه را شوکه کرد. هرچند که اعلام شده دليل انصراف احمدي 
استراحت و رسيدگي به مسائل شخصي و خانوادگي است، اما واقعيت اين است 
که بانوي المپيکي تيراندازي ايران در ادامه اعتراض هاي بانوان افتخار آفرين 
ورزش به عدم توجه مسئولان به ورزش بانوان از حضور در اين مسابقات انصراف 

داده است. الهه احمدي مي گويد: »تيراندازي قبل و بعد از المپيک مشکلات زيادي 
را تجربه کرده است، ما سرمربي نداريم و اين مس��ئله کمي نيست که در کنار 
مشکلات ديگر مي تواند به اين رشته ضربات جبران ناپذيري را بزند، پتانسيل 
تيراندازي ايران بسيار بالاست و ما همچنان منتظر نگاه ويژه مسئولان هستيم، 
اگر حمايت شويم به طور قطع در المپيک مدال هم مي گيريم، تيراندازي 
ايران در دنيا شناخته شده است، اما متأسفانه آنطور که بايد و شايد در کشور 
خودمان به آن بها داده نمي شود و مورد توجه نيست.« احمدي در ادامه با 

اشاره به اهميت مسئله انتخاب س��رمربي گفت: »اميدوارم 
بهترين گزينه براي هدايت تيم ملي تيراندازي انتخاب 

و زودتر اردوها با حضور او آغاز شود.«

توقعداريمبهتيمسومجهاندرستتوجهشود
کسب عنوان س��ومي رقابت هاي جام جهاني فوتسال توسط محمد ناظم الشريعه و 
شاگردانش باعث شد تا بار ديگر فوتسال ايران مورد توجه خاص و عام قرار بگيرد، به 
خصوص اينکه تيم ملي ايران پيش از به دست آوردن اين موفقيت با پس گرفتن 
عنوان قهرماني خود در آسيا از حريفان قاره کهن، ثابت کرد که در شروع راهي تازه 
و پوست اندازي است و بدون ترديد نقش ناظم الشريعه، سرمربي تيم ملي در اين 
مسئله غيرقابل انکار است. سرمربي تيم ملي مي گويد: »توقع دارم به عنوان و با ديد 
تيم سوم جهان به ما نگاه کنند نه کمتر از آن، ما با کسي دعوا نداريم و براي گرفتن 
امکانات سروصدا راه نمي اندازيم، حقيقت اين است که اگر امکانات 
ندهند خودشان ضرر مي کنند و تيم ملي ضربه مي خورد.« وي 
با اشاره به لزوم تهيه امکانات آناليز براي تيم ملي ادامه داد: 
»صرفاً به دنبال معرفي يک نفر به عنوان آناليزور براي تيم 
ملي نيستم، حرف اين است که کمپ تيم ملي بايد مجهز 
به اين امکانات باشد. من حرفم را زده ام و دلايلم را نيز 
بازگو کرده ام، چيز اضافه اي نمي خواهيم،  صحبت ما 

فقط حفظ شأن بازيکنان فوتسال است. «


